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Protokół nr 9/2022 

z XLVI Sesji Rady Gminy 

z dnia 28 grudnia 2022 roku 

 

Skład Rady: 14, obecnych 13 (według załączonej listy obecności)1 

Spoza Rady uczestniczyli: 

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Marcin Pawlak – Dyrektor ZGK 

4. Mirosław Pańczyk – radca prawny 

A także sołtysi oraz mieszkańcy.  

Pkt 1.  

Pan Bogusław Sikorski powitał przybyłych radnych i gości, rozpoczął obrady XLVI Sesji Rady Gminy 

Belsk Duży, odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Wystąpienie Radnych Powiatu Grójeckiego 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2022. 

6. Odczytanie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Belsk Duży 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2023 rok 

8. Uchwalenie budżetu gminy na 2023 roku: 

a) Wprowadzenie Skarbnika i Wójta 

b) Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta 

c) Odczytanie Opinii Komisji Budżetu i Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej 

d) Odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji i wniosków radnych (autopoprawka) 

e) Głosowanie nad projektem uchwały 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Belsk Duży oraz 

zmiany uchwały Nr I/5/2018 Rady Gminy Belsk Duży z dnia 19 listopada 2018 r 

12. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy komisji na rok 2023 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/386/2022 Rady Gminy Belsk Duży z dnia 

12 października 2022 roku w sprawie udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na remont 

drogi 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/388//2022 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizację drogi powiatowej 

                                                      
1  POSTANOWIENIE NR 21/2022 KOMISARZA WYBORCZEGO W RADOMIU II z dnia 22 grudnia 2022 r. 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Belsk Duży z powodu śmierci radnego Pawła 

Tomasza Augusiewicza.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/385/2022 Rady Gminy Belsk Duży z dnia 

12 października 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego 

przez Gminę Belsk na opracowanie dokumentacji projektowej zadania inwestycyjnego: „Rozbudowa 

drogi wojewódzkiej nr 728 w zakresie budowy chodnika na odcinku od km ok.5+876 (ul. Różana) do 

km ok. 6+800 (Stara Wieś) na terenie gminy Belsk Duży, powiat grójecki, województwo mazowieckie” 

16. Informacja o oświadczeniach majątkowych 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad. 

Pkt 2.  

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad, w związku z tym Rada Gminy obradowała wg przedstawionego 

porządku.  

Pkt 3.  

Pan Adam Balcerowicz  

Poinformował o wykonanych zadaniach na terenie gminy Belsk Duży. Zaznaczył, że ze względu na 

wzrost cen oraz inflację nie wszystkie plany udało się zrealizować. Natomiast udało się wykonać: 

odcinek drogi Sadków-Lewiczyn, droga Dobryszew-Trzylatków (nad lasem w Rosochowie), remont 

przepustów w miejscowości Rożce, remont przepustów i wzmocnienie skarpy na drodze Sadków-

Lewiczyn. Podziękował radnym i wójtowi za współpracę. Podziękował również sołtysom i radnym, że 

pojawiają się przy tych inwestycjach, monitorują, zgłaszają do mnie uwagi, które możemy wspólnie 

rozwiązać. Poinformował, że w budżecie powiatu na rok 2023 znalazło się kilka inwestycji na terenie 

gminy Belsk Duży, m.in. kolejny odcinek drogi Sadków-Lewiczyn, droga Stara Wieś – Błędów, budowa 

chodnika w miejscowości Lewiczyn, drugi odcinek drogi od Rożec do Rosochowa (ciąg Dobryszew-

Trzylatków) oraz odcinek 200 metrów na ulicy Kozietulskiego. Zwrócił się z prośbą o dalszą 

współpracę.  

Pan Bogusław Sikorski  

Zwrócił się z pytanie, ile może potrwać wykonanie projektu dla wspomnianego odcinka 200 metrów na 

ulicy Kozietulskiego?  

Pan Adam Balcerowicz 

Odpowiedział, że trwają rozmowy i być może zostanie zmienione firma projektująca, ponieważ obecna 

nie dotrzymuje terminów. Wyraził nadzieję, że na wiosnę uda się ogłosić przetarg.  

Pan Bogdan Zakrzewski  

Zwrócił się z pytaniem dlaczego radni gminy nie upominają się za drogą Oczesały-Anielin? Zaznaczył, 

że obecnie droga jest nie przejezdna. Zaapelował, aby radni byli radnymi całej gminy.  

Pan Adam Balcerowicz  

Odpowiedział, że mieszkańcy nie zgadzają się na oddanie gruntu a powiat nie przewiduje wykupu. A 

wykonanie drogi może odbyć się na własności powiatu. Dodał, że na tę chwilę nie jest planowana 

budowa tego odcina. Zgodził się, że należy utrzymać przejezdność.  

Pan Bogusław Sikorski  
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Odniósł się, że na której z sesji wnioskował aby przynajmniej raz na kwartał była równiarka na tej 

drodze.  

Pan Grzegorz Janota  

Zwrócił się z pytaniem o aktualną sytuację finansową szpitala? 

Pan Adam Balcerowicz  

Poinformował, że powiat przeprowadził wiele inwestycji, kończy się remont bloku operacyjnego, 

kończy się remont oddziału wewnętrznego. Została wykonana termomodernizacja, został zakupiony 

nowy rezonans. Sytuacja ekonomiczna szpitala jest bardzo zła, zadłużenie wynosi około 20 milionów.  

Pkt 4.  

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/407/2022 

Pkt 5. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr XLVI/408/2022 

Pkt 6.  

Pani Ewa Maciak odczytała odczytał uchwałę Nr 3.h./142/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 1 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Belsk Duży projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Belsk Duży 

na lata 2023-2029.. 

Pkt 7.   

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

XLVI/409/2022  

Pkt 8.  

a) Pani Hanna Grotek przedstawiła dochody i wydatki budżetu gminy na rok 2023. 

Projekt dochodów budżetowych na 2023 r. ustalono w łącznej kwocie 36.140.089,80 zł. Z tego dochody 

własne gminy stanowią kwotę 20.615.957 zł, dotacje celowe na zadania zlecone kwotę 1.904.893,00 zł, 

subwencja ogólna z budżetu państwa kwotę 9.264.983 zł, dotacje celowe na dofinansowanie zadań 

własnych – 618.842,00 zł, dotacje i środki na finansowanie wydatków bieżących z budżetu Unii 

Europejskiej w kwocie  56.014,80 zł, środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych w kwocie 3.680.000 zł. Główne źródła 

dochodów stanowią: 

- wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych – 4.206.466 zł 

- wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych – 1.088.201 zł 

- wpływy z podatku rolnego – 1.435.368 zł              
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- wpływy z podatku od środków transportowych – 643.192 zł 

- wpływy z podatku od nieruchomości – 10.485.384 zł 

- wpływy z opłaty targowej – 1.000 zł 

- wpływy z karty podatkowej – 13.750 zł 

- wpływy z podatku od spadków i darowizn – 2.422 zł 

- wpływy z opłaty skarbowej – 29.000 zł 

- wpływy z podatku leśnego – 47.228 zł 

- wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych – 295.868 zł 

- wpływy z opłaty za zajęcie pasa drogowego – 170.000 zł 

- wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 140.000 zł 

- wpływy z odsetek za zwłokę – 16.000 zł 

- wpływy z opłaty miejscowej – 2.000 zł 

- wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego – 53.900 zł 

- wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w jednostce realizującej zadania z zakresu wychowania 

przedszkolnego – 330.000 zł 

- opłaty z tytułu zwrotów kosztów dotacji za dzieci z terenu innych gmin uczęszczające do 

niepublicznego przedszkola „Koszałek-Opałek” w Rożcach, do Publicznego Przedszkola w Starej Wsi 

i oddziałów przedszkolnych przy Publicznych Szkołach Podstawowych z terenu gminy Belsku Duży – 

515.625 zł 

- opłaty rodziców za żywienie na stołówce szkolnej w PSP Belsku Dużym – 286.000 zł. 

- opłaty i kary za korzystanie ze środowiska – 33.000 zł 

- należności wyegzekwowane od dłużników funduszu alimentacyjnego kwota 7.000 zł. 

- dochody z majątku gminy – 264.889 zł  

Wydatki budżetu gminy w roku 2023 zaplanowano w łącznej kwocie 39.596.178 zł. Z tego na zadania 

własne 37.691.285 zł; na zadania zlecone 1.904.893 złote. Na sfinansowanie działalności bieżącej 

gminy zaplanowano kwotę 32.460.035,58 zł, na działalność inwestycyjną 7.136.143,42 zł; Główne 

kierunki wydatków w 2023 roku stanowić będą wydatki na: 

- oświatę i wychowanie, i edukacyjną opiekę wychowawczą 18.624.571 zł;  

- wydatki na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 1.323.601 zł;  

- modernizacja oraz bieżące utrzymanie dróg gminnych 1.992.110 zł 

- wydatki na administrację 5.594.762 zł; 

- wydatki na pomoc społeczną 1.625.466 zł;  

- wydatki na rodzinę 2.010.654 zł;  

- wydatki na rolnictwo 1.827.127 zł;  

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 343.150 zł; 

-  gospodarka mieszkaniowa 896.061 zł;  

- wydatki na bieżące utrzymanie dwóch bibliotek gminnych 376.813 zł; 

- pozostałe wydatki na kulturę i ochronę dziedzictwa kulturowego 68.000 zł; 

-  zabytki i ochrona 3.060.000 zł; 

-  kultura fizyczna i sport 851.972 zł;   

- wydatki na ochronę zdrowia 140.000 zł;  

- koszty obsługi długu publicznego 173.582 zł;  

- rezerwy ogólne i celowe 210.000 zł,  

- rejestr wyborców 1.355 zł;  

- obrona narodowa – 4.000 zł 

- wydatki na budownictwo – 196.000 zł 
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Plan budżetu gminy na rok 2023 przewiduje deficyt budżetu w kwocie 3.456.088,20 zł, który zostanie 

pokryty nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 3.456.088,20 zł. Przychody budżetu na 2023 r. 

ustalono na kwotę 3.861.888,20 zł z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych.  Planowany poziom 

zadłużenia gminy z tytułu pożyczek  na koniec 2023 roku wyniesie 2.165.671 zł. Zadłużenie gminy nie 

przekroczy maksymalnego wskaźnika wynikającego z ustawy o finansach publicznych.  

b) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały budżetowej na rok 2023.  

c) Pan Mariusz Gieleciński odczytał opinię Komisji Budżetu. Pani Ewa Maciak odczytała uchwałę Nr 

3.c./144/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 1 grudnia 

2022 roku  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały 

budżetowej na 2023 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu przestawionego w projekcie.   

d) Pani Hanna Grotek przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej.  

e) Rada Gminy przyjęła budżet na rok 2023 po uwzględnieniu autopoprawki jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym – uchwała Nr XLVI/410/2022.  

Pkt 9.  

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/411/2022 

Pkt 10. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/412/2022 

Pkt 11.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwał.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/413/2022 

Pkt 12.  

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/414/2022 

Pkt 13.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/415/2022 

Pkt 14.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwał.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/416/2022 

Pkt 15. 
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Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVI/417/2022 

Pkt 16.  

Pan Bogusław Sikorski poinformował, że wszystkie oświadczenia majątkowe wpłynęły w terminie. 

Urząd Skarbowy zgłosił kilka uwag do radnych. Zainteresowani zostali poproszeni o złożenie 

wyjaśnień. Wszystkie informacje zostały umieszczone radnym w aplikacji.  

Pkt 17.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odniósł się do uchwalonego budżetu na przyszły rok. Dodał, że koszty utrzymania oświaty są wysokie. 

Ceny energii i gazu wykluczyły możliwość inwestowania. Podkreślił, że w tym roku nie wykonano 

żadnej drogi gminnej. Dlatego te środki na inwestycje zostały wydane na zadania z powiatem. 

Przypomniał, że w poprzedniej kadencji powiat wykonał jedynie 200 metrów dróg powiatowych. Dodał, 

że liczył na środki zewnętrzne, ale nie ma pieniędzy. Dodał, że czeka nas termomodernizacja szkół na 

terenie gminy. Poinformował, że jest projekt na termomodernizację i przebudowę ośrodka zdrowia. 

Podkreślił, że nie otrzymaliśmy pieniędzy z Polskiego Ładu. Wyjaśnił, że złożone wnioski na drogi, na 

budowę przedszkola i termomodernizację szkoły oraz na renowacje parku w Oczesałach. Poinformował, 

że otrzymaliśmy promesę na budowę budynku komunalnego w Starej Wsi. Poinformował, że są plany 

inwestycyjne i zostaną wprowadzone do budżetu przy nadwyżce. Dodał, że trwają starania o odzyskanie 

środków, które gmina straciła na podwyżce prądu. Zadłużenie gminy wyniesie 2 miliony złotych.  

Odniósł się do drogi w miejscowości Widów. Poinformował, że zostało skierowanie pismo do Gminy 

Jasieniec o potwierdzenie, że nie zgłaszają sprzeciwu, żeby Gmina Belsk Duży wystąpiła o zasiedzenie 

tej drogi w sądzie. Wyraził obawę, żeby nie skończyło się postępowanie podobnie jak droga na Koźlu 

– gdzie gmina przegrała.  

Pan Andrzej Adamczyk 

Odniósł się, że dopiero w 2007 roku przy budowie wodociągu okazało się, że droga jest na terenie gminy 

Jasieniec. W 1989 roku nikt się tym nie interesował. Wyraził nadzieję, że uda się przebrnąć ten temat.  

Pani Mirosława Cieślak 

Zwróciła się z pytaniem o cenę śmieci w następnym roku? 

Pan Władysław Piątkowski  

Poinformował, że odbył się przetarg, który wygrała firma Jarper. Jednak nie dostarczyła na czas 

dokumentów niezbędnych do podpisania umowy. Wobec tego firmą wykonującą usługę odbioru śmieci 

zostało PREZERO.  

Pan Mirosław Pańczyk  

Poinformował, że wyniku tych zmian cena za odbiór odpadów komunalnych nie ulegnie zmianie.  

Pan Zbigniew Jakubczak 

Zwrócił się z pytaniem, kto jest odpowiedzialny za odśnieżanie wiaduktów nad trasą S7.  
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Pan Bolesław Michałowski  

Zwrócił się z pytaniem o możliwość wykonania drogi w miejscowości Koziel?  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że jeśli uda się wykonać ZRID-em drogę nad stawem w Łęczeszycach, to również i tę 

drogę również wykona się ZRID-em.  

Pan Marek Dąbrowski  

Udzielił informacji, że zwróci się do właścicielki działek przyległych, czy była by skłonna zgodzić się 

na sprzedaż części nieruchomości pod drogę. Zobowiązał się, zorganizować spotkanie.  

Pan Andrzej Adamczyk  

Zapytał, jak wygląda dystrybucja węgla? 

Pan Marcin Pawlak 

Poinformował, że Zakład otrzymał w pierwszej dostawie 100 ton węgla. Obecnie zostało około 15 ton. 

Węgiel dostarczany jest według kolejności złożonych wniosków.  

Pkt 18.  

Pan Bogusław Sikorski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady XLVI Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.20 do godziny 13:15 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała: 

Przewodniczący Rady Gminy 

Bogusław Sikorski 

 


